
REFERAT fra møde i PRISK onsdag den 24.01.2024, a oldt på Næsset 44, Skanderborg.  
I mødet deltog Benedicte Müller, Magda Andersen, John Simonsen, Karen Grove Nielsen, Aase 
Lorenzen, Ole Tonnesen og Kris an Skovhus. A ud fra Marianne Krogh. 
 
1. Valg af ordstyrer og referent.  Ordstyrer Benedicte, referent Kris an. 
 
2. Gennemgang og godkendelse af referat fra sidste møde. Referat fra sidste møde godkendt. 

Dagsorden l indeværende møde godkendt.  
 
3. Årsberetning 2023. Beretningen godkendt. Herunder: 
 

- Forslag l fokuspunkter i 2024 
1 Formaliseret pårørendesamarbejde, se også pkt. 4. 
2 Ak viteter, se pkt. 7 
3 Boliger udviklingshæmmede og handicappede har dligere været gjort l genstand for 
udarbejdelse af forslag. Men arbejdet er nu lsyneladende gået i stå, -der mangler en instans l at 
arbejde videre med planen for boliger l udviklingshæmmede og handikappede.  
4 Transport, se pkt. 7 
5 Tab af færdigheder på grund af manglende s mulering, - kon nuitet og manglende ak viteter, se 
også pkt. 7 
6 Sundhed  
7 ”Rela onerne og følelsesliv”, der skal være mere i fokus og understø es i dagligdagen, fordi 
mange udviklingshæmmede har svært ved selv at reagere i problemer med ”rela oner” og 
”følelsesliv”. 
 
4. Formaliseret pårørendesamarbejde.  
Under et dialogmøde den 27. november mellem chefgruppen ved Morten Ilsøe, Anne Marie Kruse 
og Thomas Hamann og pårørende ved Benedicte Muller, Magda Andersen, Ole Tonnesen og 
Kris an Skovhus, beslu ede chefgruppen at udarbejde et ”forslag l strukturen i 
pårørendesamarbejdet på forskellige niveauer. 
I fortsæ else heraf udarbejdede pårørendegruppen forslag l - A ale om lokalt pårørende-
samarbejde, der via Thomas Hamann er videreformidlet l chefgruppen. 
Vi afventer here er chefgruppens udspil. De pårørende forsæ er samarbejdet i den nuværende 
struktur frem l næste dialogmøde 24. april.  
 
5. Kort nyt fra Sølund og Bostederne. 
Galten a oldt møde med Lillian Skov i januar måned, hvor hun præsenterede sig som den nye 
leder af bostederne på bl.a. Firkløvervej og Skolevej m.f.  
Pårørende i Galten er på ski  tovholdere l møder og arrangementer. Nyt pårørendemøde 
a oldes i februar med følgende punkter: Klub 11 nedlagt, sundhedsregler, nye regler fra 2023 og 
omorganisering af samarbejdet med pårørende.  
 
På Brunhøj i Ry har der været meget stor personaleudski ning, - nogle begrundet i 
strukturændringen af organisa onen Skanderborg Fællesskaberne. Brunhøj i Ry a older møde 
med Lillian Skov i nær frem d. 



 
Solsikken Den nye leder har inviteret pårørenderådet l møde i februar for at være orienteret om 
rådets dligere virke, inden der indkaldes l møde for alle pårørende 
 
Pensionatet: Ingen møder, ikke noget nyt. Pårørendesamarbejdet i Pensionatet er fastlåst.  
 
Sølund: A oldt møde 15. jan. om stor udviklingsmodel. LMU deltog, - i alt 75 deltog. Frem dig 
løsning skal afløse kontrakter, med bl.a.  det sundhedsfaglige og det pædagogisk arbejde. 
Generalforsamling i maj måned, hvor der vil være indlæg og debat om demens, - “det svære valg” 
og Sølunds frem d.  
 
Den 22. jan., blev der a oldt møde i det lokale pårørenderåd for Stø ecentret Skanderborg på P.la 
Cours Vej 29. Magda Andersen og Kris an Skovhus var inviteret og deltog. Lilian Skov orienterede 
om den nye struktur for bostederne. Herunder om, at hun vurderer, at der i den større enhed 
bliver bedre muligheder for vidensdeling og fleksibilitet. Der blev også drø et boliger, transport og 
sundhed for og blandt de udviklingshæmmede 
 
6. Handicaprådet. Forslag l emner, som PRISK ønsket taget op i Handikaprådet. 
PRISK vil orientere om de under pkt. 3 beskrevne fokuspunkter for 2024 
 
7. PRISK ønsker fremover at sæ e øget fokus på ak viteter, der kan modvirke funk onstab, og 
ønsker at få belyst hvorledes ”frivillige” og ”samspil” med omgivende samfund kan bibringe flere 
ak viteter i beboernes fri d. Desuden ønsker PRISK at fokusere på: 
-Et Sundhedsprojekt, der inkluderer inddragelse af især fri dsak viteter.  
-Transport l ak viteter, der kan være et problem, som begrænser mulighederne.  
Der er behov for stø e l at opsøge ak viteter, også mindre hverdagsak viteter. Ak viteter 
omkring biografer og ugebladet blev fremhævet som muligheder. 
 
8. Tilsynsrapporter, kan vi som pårørende gøre noget. Udsat 
 
9. Sundhed, nye ltag. Udsat 
 
10. Emner l næste dialogmøde:   
Pårørendesamarbejdet genoptages på næste møde  
 
11. Evt. 
John meddelte, at han ikke genops ller l valg l bestyrelsen for foreningen for pårørende på 
Sølund. 
 
25. januar 2024 KS 


